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Hybride kattenrassen  -  Controle

De afgelopen jaren hebben de bekende kattenrassen het gezelschap gekregen van hele 
nieuwe kattenrassen zoals de Bengaal of de savannah. Hybride katten zijn ontwikkeld 
door de kruising tussen een gedomesticeerde kat en een van de verschillende soorten 
wilde katten. De savannah is een kruising tussen een serval en een gedomesticeerde kat. 
De Bengaalse kat is ontstaan na het kruisen van de wilde Bengaalse tijgerkat met een 
gedomesticeerde kat.

Alle diersoorten die door iedereen vrij gehouden mogen worden, staan op de 
zogenaamde positieve lijst voor zoogdieren, die in 2009 werd vastgelegd. De Bengaalse 
kat en savannah staan niet op de positieflijst. Er zijn in Vlaanderen kwekers en houders 
van deze soorten. De minister bevestigde eerder dat de controle hierop momenteel niet 
sluitend was: “De positieve lijst bevat geen hybride kattensoorten zodat voor het houden 
hiervan momenteel een erkenning vereist is. Dit blijkt evenwel aan de aandacht ontsnapt 
te zijn van diegenen die deze dieren momenteel in Vlaanderen houden. De Dienst 
Dierenwelzijn onderzoekt momenteel of bepaalde hybriden toegevoegd kunnen worden 
aan de positieve lijst, al dan niet vanaf een bepaalde generatie.”

De Vlaamse Raad voor Dierenwelzijn publiceerde op 19 april 2017 een advies om het 
fokken en houden van hybride kattenrassen te verbieden. Hij voorzag uitsluitend in een 
uitzondering voor Bengalen van de vijfde generatie. Het begeleidend wetenschappelijk 
rapport spreekt van een drietal kleinschalige fokkers van savannah’s, de soort die het 
gevaarlijkst wordt geacht voor predatieschade op de lokale fauna.

Via het ministerieel besluit van 13 juli 2018 ging de minister in op het voorstel van de 
raad om Bengalen vanaf de vierde generatie toe te voegen aan de positieve lijst.

In april 2019 maakte de Brusselse Regering bekend een totaalverbod op hybride 
kattenrassen in te voeren. De huidige populatie mocht behouden blijven, mits sterilisatie.

1. Verleende Vlaanderen uitzonderingen op de positieve lijst wat betreft het houden of 
fokken van de Bengaalse tijgerkat, de serval, de Bengalen van de eerste tot de derde 
generatie of de savannah? Zo ja, graag een overzicht. 

2. Welk beleid voert Vlaanderen momenteel ten aanzien van het houden dan wel fokken 
van bovenvermelde soorten? Worden actieve controles uitgevoerd of zijn er andere 
vormen van handhaving? Zo ja, graag een overzicht.
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1. Er werden tot op heden geen erkenningen verleend aan houders van hybride katten.

2. Indien er klachten of meldingen binnenkomen in verband met hybride katten worden 
deze behandeld door een controle ter plaatse door de inspecteurs en controleurs van 
de dienst dierenwelzijn. Op die manier werd dit jaar twee maal een Savannah 
aangetroffen en proces verbaal opgesteld lastens de eigenaars van de Savannah 
katten.


